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a r m a n m e l i . i r
روبــــــه رو

 . . . مراسم تشییع پیکر حبیب ا
صادقی، شنبه ۸ مردادماه با حضور 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، رئیس 
سازمان تبلیغات اسلامی، رئیس 
حوزه هنری، رئیس فرهنگستان 
هنر و خانواده آن مرحوم برگزار شد. 
اجرای این مراسم بر عهده اسماعیل 
رحماندوست  مجتبی  بود.  آذر 
عضو پیوسته فرهنگستان هنر، در 
ابتدای مراسم تشییع، پیام تسلیت 
و  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
.. سیدابراهیم  . پیام تسلیت آیت ا
رئیسی رئیس جمهور را قرائت کرد. 
امیرحسین صادقی فرزند زنده یاد 
برای  از حضار  با تشکر  صادقی 
حضور در مراسم تشییع پدرش 
اشعاری از مولانا قرائت کرد و گفت: 
من غلام قمرم غیر قمر هیچ مگو، 
پیش من جز سخن شمع و شکر 
هیچ مگو؛ به دلیل مشغله زیاد پدرم، 
در زمان حیات ایشان فرصت کمی 
برای گپ وگفت با ایشان داشتم. 
ایشان برنامه های بسیار، اهداف 
بلند، وظایف خطیر و بار سنگینی 
داشتند. هنرمند روایتگر عشق است 
و من از پدرم هیچ چیز جز عشق به 
یاد ندارم. من از ایشان جز اخلاق و 
عشق هیچ چیز دیگری به یاد ندارم. 
وی یادآورشد: پدرم در نقاشی، 
عشقش به اهل بیت)ع( را نشان 
می داد. کارها و آثار او را نگاه کنید، 
همه آنها سمفونی است. شما یک 
کار ۱۰۰ متری از او دیدید، من در 
زمان حیات هزارها هزار کیلومتر از 
این آثار را به چشم دیدم. در ادامه، 
حجت الاسلام قمی، رئیس سازمان 
تبلیغات اسلامی در سخنانی کوتاه 
بیان کرد: به عنوان یک طلبه و 
خادم سیدالشهدا )علیه السلام(، 
حالا که غصه دار از دست دادن 
مرحوم صادقی هستیم و روز تشییع 
او اولین روز ماه محرم و عزاداری 
حسینی است و عزاداران جامه های 
مشکی شان را از کمدها درآورده اند، 

امیدوارم در این روز ایشان به 
کاروان  به  و  آسمانیان  مهمانی 
عاشوراییان بپیوندد. محمدمهدی 
دادمان، رئیس حوزه هنری نیز 
به خاطره ای از زنده یاد حبیب ا... 
صادقی اشاره کرد و گفت: زنده یاد 
صادقی به واسطه رفاقت قدیمی که 
با پدر بنده داشتند، لطف زیادی به 
من داشتند و در آخرین دیدارمان 
می گفتند من می دانم »در رثای 
سیمرغ تجلی« آخرین کار من و 
وصیت نامه من است. آقای صادقی از 
ابتدای کار، پیش از انقلاب تا به امروز 
با خلق هر اثر هنری جامعه هنری 
را شگفت زده می کردند. ان شاءا... 
یاد، راه، مکتب فکری شان به همت 
همه شاگران و علاقه مندان شان 
ادامه دار و مستدام خواهد بود. 
وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در مراسم 
وداع با »حبیب هنر ایران« بیان کرد: 
... صادقی، هنرمند  استاد حبیب ا
ماندگار هنر انقلاب و دفاع مقدس 
و قلم طلایی هنر ایران، در آستانه 
ماه محرم تن را در میان زمینیان 
رها کرد و بر همای جان نشست 
و از عالم خاک پر کشید تا بال در 
بال ملائک در پیشگاه معبودِ ازلی 
جایگاهی رفیع و مقامی شامخ یابد. 
وی پای آرمان های انقلاب اسلامی 
ایستاد و جلوه هایی از زیبایی دین 
را به زبان تصویر نشان داد. تصویرگر 
پیشاهنگ جبهه  هنری انقلاب و 

مقاومت و جویبار زلال هنر ایران 
و انقلاب بود که در آثارش سراسر 
نبرد تاریکی و روشنایی را بازنمایی 

می کرد. 
  »حبیب« در میدان بود

وی ادامه داد: مرحوم صادقی توان 
خود را در راه ثبت حقیقت از منظر 
ولایت و بیان هنرمندانه  آنچه در 
تاریخ انقلاب اسلامی رقم خورده 
بود، صرف کرد و جان های خسته  
مردمان عصرجدید را با هنر دینی و 
انقلابی آشنا ساخت. او در میدان بود 
و در معرکه، »عمارگونه«. اسماعیلی 
با بیان اینکه مرحوم صادقی زحمات 
بسیاری در عرصه ترویج فرهنگ و 
هنر قرآنی کشید، توضیح داد: این 
هنرمند سینه سپرکرده انقلاب و 
هنرمندی در تراز انقلاب اسلامی بود 
که در دوران فعالیت درخشان خود 
خدمات و زحمات بسیاری در عرصه 
ترویج فرهنگ و هنر قرآنی کشید و 
در خلق آثار ماندگار و جاودان همتی 
وافر گماشت. بهمن  نامورمطلق 
رئیس فرهنگستان هنر نیز در این 
.. صادقی،  . مراسم گفت: حبیب ا
هنرمند مقاومت و هنرمند مردم 
است و این را به خوبی مضامین 
بیان  می کند؛  نقاشی هایش 
هنرمندی که وقتی خود را شناخت، 
خود ماند و دیگر نشد. به دور از گروه 
بازی ها و گره بندی ها بود و همه 
را دعوت به هم افزایی می کرد. در 
دوره ای به صورت همزمان عضو 

پیوسته فرهنگستان هنر، هنرمند 
و همکار در حوزه هنری و رئیس 
موزه هنرهای معاصر تهران بود. 
او به آرمان هایش تا هنگام وفاتش 
وفادار ماند، آرمان هایی که از اصول 
فکریش سیراب می شدند. وی، 
حبیب ا... صادقی را وارث هنر پر 
افتخار ایران و الگویی بی سابقه در 
زمینه هنر مقاومت دانست و تاکید 
کرد: آن مرحوم وارث رنگ های 
مانی و سلطان محمد تبریزی، وارث 
مضامین مردمی کمال الدین بهزاد 
و رضا عباسی است اما در نقاشی 
مقاومت خودش الگویی بی سابقه 
و اسطوره ای ماندگار است. او در 
خلق و نقد، هنر و دانش، معنویت 
و معرفت، سنت و مدرنیته را با هم 
پیوند می زد چنانچه هم استادی 
بااخلاق و هم نقاشی خلاق به شمار 
می رفت. نامورمطلق درباره اثر »در 
رثای سیمرغ تجلی« که آخرین کار 
او بود و نیمه کار ماند، بیان داشت: 
۲ سال پیش، زمانی که دیگر آثار 
کوچک، راضی اش نمی کرد، همه 
اندوخته ها و تجربه های گرانقدر 
خود را جمع کرد تا یک اثر بزرگ 
خلق کند، گویا حس می کرد فرصت 
زیادی برایش باقی نمانده و باید 
بیافریند.  را  شاهکار زندگی اش 
می گفت اثری به مساحت ۱۰۰ 
متر، اما همه می دانستیم که عدد 
صد نمادین است مانند ۱۰۰ میدان 
خواجه عبدا... انصاری. او در واقع 
قصد داشت روایت مقاومت حماسی 
مردم ایران را به تصویر بکشد اما 
مضمون اصلی او شهیدسلیمانی 
بود، در زیرزمین موزه فلسطین 
فرهنگستان هنر چند ۱۰۰ روز 
و چند هزار ساعت وقت برای آن 
گذاشت. در پایان مراسم، نماز میت 
به امامت حجت الاسلام قمی بر 
... صادقی خوانده و  پیکر حبیب ا
 زنده یاد صادقی به سوی خانه ابدی

 بدرقه شد.

  تولید اثر مذهبی
 ادوین خاچیکیان: پیکر »حبیب ا... صادقی« بدرقه شد کار دشواری است

سینمای کودک نیاز به حمایت ویژه دارد
ادوین خاچیکیان تدوینگر و کارگردان سینما در خصوص 
بحران سینمای کودک و نوجوان گفت: سینمای کودک 
نیاز به حمایت ویژه دارد، چون ژانر بسیار پرقدرتی است و 
مسئولان سینمایی باید از سینماگران فعال در این حوزه 
حمایت کافی کنند؛ سینمای کودک باید براساس نیازهای 
روز کودکان امروز پیش برود و هرآنچه برای کودکان امروزی 
جذابیت دارد را با نگاه به روز و نو تولید کند. کارگردان فیلم 
سینمایی »باباسیبیلو« در گفت وگو با سینماپرس افزود: 
کسانی که سرمایه شان را به سینمای کودک وارد می کنند 
باید حمایت شوند. بی شک یکی از معضلات سینمای کودک 
مسأله اکران است؛ اگر فیلم های کودک در زمان مناسب 
اکران شوند، می تواند روی پای خودش بایستد. وی تاکیدکرد: 
سینمای کودک نگاه ویژه از سوی متولیان سینمایی را طلب 
می کند. مسئولان ذیربط باید با کارشناسی آسیب های این 
سینما را شناسایی کرده و درصدد رفع نقصان ها برآیند. مسأله 
آن است که به سادگی نمی توان در مورد چرایی مهجورماندن 
سینمای کودک نظر داد و در این زمینه همه کارشناسان و 
مدیران باید دست در دست هم داده و وضعیت این حوزه را 
سامان بخشند. این سینماگر در بخش دیگری با اشاره به 
اینکه مسأله کرونا باعث شد تا مخاطبان بالقوه سینما به شدت 
کاهش پیدا کنند، اظهارداشت: مردم امروز عادت کرده اند تا 
فیلم های به روز را از طریق پلتفرم ها و دانلود غیرقانونی و... 
تماشا کنند؛ خانواده ها دیگر مثل سابق دست فرزندان شان 
را نمی گیرند و آنها را به سینما نمی برند و همین باعث شده تا 
فقط برخی فیلم ها به خصوص در ژانر کمدی مورد استقبال 
طیفی از مخاطبان سینما قرار بگیرند. خاچیکیان تصریح 
کرد: احیای سینمای کودک مستلزم آن است که خانواده ها 
به سینما بروند اما این اتفاق رخ نداده و قطعا می توان با برخی 
سیاست های تشویقی راهکارهایی پیدا کرد تا اتفاق های 
جذابی بیفتد و مردم دوباره تمایل پیدا کنند با فرزندان شان 
برای تماشای فیلم های کودک به سینما بروند. وی متذکرشد: 
نکته مهم اینجاست که فیلم کودک باید این پتانسیل را داشته 
باشد تا مخاطب هدف خود را جذب کند و اگر قرار باشد 
براساس کلیشه های قدیمی فیلم ساخته شود آن اثر نمی تواند 
مورد توجه کودک امروزی قرار بگیرد. خاچیکیان در پایان 
این گفت وگو برگزاری جشنواره آبرومند و باکیفیت مطلوب 
فیلم کودک و نوجوان را حائز اهمیت برشمرد و اظهارداشت: 
جشنواره کودک قدمت دارد و نمی توان آن را نادیده گرفت اما 
اگر به تعداد فیلم قابل توجه نرسیم اشکالی ندارد آن را سال 
دیگر برگزار کنیم، یعنی زمانی که کیفیت و کمیت تولیدات 
کودک و نوجوان بیشتر باشد. به هر صورت اگر تعداد فیلم 
قابل توجهی در حوزه کودک و نوجوان تولید نشده باشد 
برگزاری جشنواره معنایی ندارد و باید این رویداد را زمانی 

برگزار کرد که آمادگی آن وجود داشته باشد.

 مسعودجعفری جوزانی 
سریال می سازد

»بهشت تبهکـــــاران« مسعــــود 
جعفری جوزانی و »چیدمانه« سیدجواد 
هاشمی از شورای تولید و انتشار ساترا 
مجوز گرفتند. جلسه شورای انتشار ساترا 
با حضور اعضای حقیقی و حقوقی در ساترا 
تشکیل و شورا با انتشار برنامه »چیدمانه« 
به تهیه کنندگی سیدجواد هاشمی در 
رسانه »فیلم ناب« موافقت کلی انجام 
داد. در این جلسه با طرح فیلمنامه سریال 
»بهشت تبهکاران« به نویسندگی مسعود 
فیملنامه  و  موافقت  جعفری جوزانی 
»طاغی«، »سانفرانسیسکو« و »قمارباز« 
مورد بررسی اعضا قرار گرفت و مقرر 
شد جلسات کارشناسی با نویسندگان 

برگزار شود.

مصطفی الکاظمی نخست وزیر پیشبرد امور در عراق در 
پی تحولات در بغداد و ورود حامیان جریان صدر به منطقه 
سبز، خواستار حفظ آرامش در این کشور شد. به گزارش 
مهر به نقل از المیادین، مصطفی الکاظمی خواستار حفظ 
آرامش در عراق شد. وی گفت: ادامه تنش های سیاسی 
به افزایش تنش ها در سطح جامعه منجر می شود و این 

به نفع مصالح عمومی عراق نیست. الکاظمی افزود: ما از 
تظاهرکنندگان می خواهیم که به برگزاری مسالمت آمیز 
اعتراضات پایبند باشند و به توصیه های نیروهای امنیتی 
در راستای حفظ آرامش عمل کنند. گفتنی است حامیان 
جریان صدر در مخالفت با نامزدی محمدشیاع سودانی 
برای پست نخست وزیری در عراق و همچنین اعلام 

مخالفت با انتخاب رئیس جمهور جدید، وارد منطقه سبز 
بغداد شدند. این در حالی است که منابع عراقی در گفت وگو 
با الجزیره اعلام کردند که نشستی در پارلمان برای انتخاب 
رئیس جمهور و نخست وزیر جدید برگزار نمی شود. 
جریان های عراقی پس از گذشت ۹ ماه از برگزاری انتخابات 
پارلمانی سعی دارند با انتخاب نخست وزیر و رئیس جمهور 
از تعمیق خلأ سیاسی در این کشور جلوگیری کنند، این 
در حالی است که جریان صدر چند هفته پیش نمایندگان 
خود را از پارلمان خارج کرد اما در شرایط کنونی اعتراضات 

حامیان این جریان در بغداد برگزار می شود.

در واکنش به تظاهرات جریان »صدر«

»الکاظمی« خواستار کاهش تنش های سیاسی شد

بیـــن المـــلل

وزیر خارجه روسیه در تماس تلفنی با همتای آمریکایی 
خود به او گفته که وعده واشنگتن برای معاف کردن محصولات 
غذایی روسیه از تحریم ها محقق نشده است. به گزارش فارس، 
سرگئی.لاوروف، در گفت وگوی تلفنی با »آنتونی.بلینکن«، 
به او گفت:  وعده آمریکا درباره مستثنی شدن موادغذایی 
روسیه از تحریم ها محقق نشده است. وزارت خارجه روسیه 
در بیانیه ای اعلام کرده که لاوروف در تماس تلفنی با بلینکن 
با او درباره اجرای توافق مربوط به اجازه عبور غلات اوکراین 
از طریق دریای سیاه گفت وگو کرده است. وزارت خارجه 
روسیه گفته دیپلمات های ارشد دو کشور درباره این موضوع 
»به طورمفصل« گفت وگو کرده اند. لاوروف از آمریکا بابت 
پیچیده کردن این موضوع انتقاد کرده و گفته است: »وعده های 

آمریکا برای ارائه معافیت های مناسب برای محصولات غذایی 
روسیه هنوز محقق نشده است.« آنتونی بلینکن هم گفته است: 
»دنیا مناطق ضمیمه شده را به رسمیت نخواهد شناخت« و 
»علیه روسیه، در صورت مبادرت به انجام چنین اقداماتی، 
هزینه های بیشتری تحمیل خواهد کرد.« وزارت خارجه روسیه 
در بیانیه اش تصریح کرده لاوروف به بلینکن گفته اهداف روسیه 
در اوکراین »به طور کامل محقق خواهند شد.« یک مقام ارشد 
وزارت خارجه آمریکا به شبکه خبری سی ان ان گفت این تماس 
۲۵ دقیقه به طول انجامید. روسیه از روز ۵ اسفند )۲۴ فوریه( 
دستور حمله نظامی به اوکراین را صادر کرد. این تحول چند 
روز بعداز آن رخ داد که مسکو رسما استقلال جمهوری های 
»دونتسک« و »لوهانسک« در شرق اوکراین را به رسمیت 

شناخت. ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه هدف از عملیات 
نظامی کشورش را »غیرنظامی کردن اوکراین« و »نازی زدایی« 
از این کشور اعلام کرد. روسیه همچنین اعلام کرده اوکراین 
به تعهداتش ذیل توافقات مینسک که در سال های ۲۰۱۴ و 
۲۰۱۵ برای حل مناقشه های موجود میان جدایی خواهان و 
کی یف حاصل شده بود عمل نکرده است. اوکراین ساعاتی بعداز 
حمله روسیه اعلام کرد تمامی ارتباطات دیپلماتیک با این 
کشور را قطع کرده است. کشورهای غربی در واکنش به اقدام 
نظامی روسیه تاکنون در چندین نوبت تحریم هایی را علیه اکثر 
نهادهای مالی، بخش انرژی و نخبگان سیاسی مسکو اعلام 
کرده اند. از جمله: قطع ارتباط چند بانک این کشور با سامانه 

پیام رسان بانکی سوئیفت.

 سرگئی لاوروف: 

 وعده آمریکا درباره معاف کردن غذا   از تحریم ها محقق نشده است

»بایدن« در انتخابات ۲۰۲۴ شرکت می کند
به  رغم سالخوردگی و گاف های متعدد رئیس جمهور 
آمریکا که سلامت روانی و جسمانی او را زیرسوال برده 
است، کاخ سفید اعلام کرد که بایدن قصد دارد در انتخابات 
آتی ریاست جمهوری این کشور شرکت کند. به گزارش 
مهر به نقل از راشاتودی، »کارین .ژان. پیر«، سخنگوی 
کاخ سفید اظهارکرد که »بایدن« قصد دارد در انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۴ شرکت کند. وی در جمع خبرنگاران، 
افزود: رئیس جمهور قصد دارد در انتخابات ۲۰۲۴ شرکت 
کند. تا ۲۰۲۴ زمان زیادی مانده، ما هم اکنون همچون 
گذشته، متمرکز بر کسب وکارهای مردم آمریکا از طریق 
کاهش هزینه های خانوارها و رسیدگی به امورها آنها هستیم. 
به نوشته راشاتودی، جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در حالی 
تصمیم گرفته در انتخابات ریاست جمهوری شرکت کند که 
نظرسنجی ها از افت شدید محبوبیت او حکایت دارند و برخی 
از هم حزبی های او دیگر از او حمایت نمی کنند. راشاتودی در 
ادامه افزود: هزینه های انرژی و غذا در دوران بایدن، به شکل 
سرسام آوری افزایش یافته و داده های جدید تولید ناخالص 
ملی نشان می دهد اقتصاد آمریکا وارد دوره رکود شده، هر 
چند دولت بایدن اصرار دارد که آمریکا در »مسیردرست« قرار 
دارد. نتایج نظرسنجی »سیویکس« که اوایل ماه جاری منتشر 
شد، سقوط محبوبیت بایدن را به ۲۹ درصد نشان می دهد و 
همچنین میانگین پنج نظرسنجی دیگر نیز نشان می دهد که 

محبوبیت بایدن ۳۹ درصد است.  
 
وزیرخارجه انگلیس شانس نخست وزیری دارد

بلومبرگ براساس یک وبگاه شرکت تبادل شرط  بندی 
گزارش کرد که وزیرامورخارجه انگلیس ۹۰ درصد شانس احراز 
سمت نخست وزیری انگلیس را دارد. به گزارش فارس، طبق 
آمار و ارقام شرکت بزرگ تبادل شرط بندی »اسمارکتس«، 
در شرایطی که جدال برای تعیین نخست وزیر جدید انگلیس 
ادامه دارد، »لیزتراس« وزیرامورخارجه انگلیس ۹۰ درصد 
شانس موفقیت برای به دست آوردن رهبری حزب محافظه کار 
انلگیس و جانشینی »بوریس.جانسون« نخست وزیر انگلیس 
را در اختیار دارد. گفته می شود »ریشی.سوناک« و »تراس« 
برای به دست آوردن رأی حدود ۱۷۵ هزار عضو حزب 
محافظه کار بریتانیا رقایت می کنند. شانس سوناک برای احراز 
نخست وزیری انگلیس به ۱۰ درصد کاهش یافته است. نتایج 
پنجم سپتامبر )۱۴ شهریور ماه( اعلام می شود. »متیوشادیک« 
رئیس بازارهای سیاسی در اسمارکتس گفت: »وقتی رقابت در 
وهله اول به دو نفر نهایی می رسد، »تراس« ۶۰ به ۴۰ شانس 
پیروزی دارد و شانس به نفع او ادامه دارد. بسیاری پیش بینی 
کرده اند که ریشی.سوناک یک رقیب بهتر است اما عملکرد 
مناظره ای تراس تمامی انتظارات را تغییر داده است.« بنا بر 
گفته ۵۰۷ عضو حزب محافظه کار، تراس که متعهد به کاهش 
مالیات ها به محض به دست گرفتن نخست وزیری انگلیس شده 

است، بهترین عملکرد را در مناظره تلویزیونی داشته است. 

گــــــزارش
  ناتو در نزدیکی مرز روسیه 

رزمایش برگزار می کند
به رغم هشدارهای پی درپی روسیه، ناتو قصد دارد در 
نزدیکی مرز روسیه با حضور نیروهای هوایی سلطنتی 
و ارتش انگلیس رزمایش برگزار کند. به گزارش فارس، 
وزارت دفاع انگلیس اعلام کرد که حدود ۱۵۰ نیروی 
هوایی سلطنتی و ارتش انگلیس، به همراه نیروهای مسلح 
ایالات متحده و فنلاند برای رزمایشی آموزشی در فنلاند 
و نزدیکی مرز روسیه مستقر شده اند. روزنامه انگلیسی 
»ایندیپندنت« در این خصوص گزارش کرده بود، رزمایش 
ناتو تحت عنوان »رزمایش روباه هوشیار« شامل بیش از 
۷۵۰ نظامی از انگلیس، آمریکا و فنلاند می شوند که این 
هفته در غرب فنلاند برای مشارکت در یک رزمایش با 
آمادگی بالای چهار روزه گردهم جمع می آیند. »جمیز 
هیپی« وزیر مشاور نیروهای مسلح انگلیس گفته است که 
این رزمایش، »قدرت و قابلیت همکاری نیروهای مسلح 
ما با ایالات متحده و متحدان فنلاندی را نشان می دهد و 
تأکیدی بر تعهد ما به دفاع و امنیت منطقه دریای بالتیک 
است.« براساس این گزارش، رزمایش مذکور دو هفته پس 
از ان برگزار می شود که جنگنده نیروی ارتش سلطنتی 
انگلیس برای رزمایش مشترک در فنلاند و سوئد مستقر 
شد.  پیش از این ناتو پروتکل الحاق فنلاند به رزمایش 
نظامی ائتلاف ناتو را امضا کرد و در حقیقت فرآیند پیوستن 
این کشور اروپایی به ناتو را آغاز کرد. »استفان.بویل« 
کاردار دفاعی سفارتخانه انگلیس در فنلاند در این خصوص 
توضیح داد: »سربازان، ملوانان، نیروهای هوانوردان ما 
استقبال گرمی در چندماه گذشته در فنلاند دریافت کردند. 
»رزمایش روباه هوشیار« جدیدترین فعالیت در مجموعه 
تحولاتی است که در جریان است.« وی ادامه داد: در حالیکه 
فنلاند به سمت عضویت کامل ناتو پیش می رود، ما به دنبال 
فرستادهای این چنینی هستیم تا اتحاد خود را با فنلاند 
نشان دهیم  و از یکدیگر بیاموزیم و توانمندی عملیات 
با یکدیگر را تقویت کنیم. فنلاند و سوئد پس از عملیات 
نظامی ویژه روسیه در اوکراین در ۲۴ فوریه )پنجم اسفند 
ماه( برای پیوستن به ناتو درخواست دادند و روسیه به شدت 
مخالف پیوستن این دو کشور به ائتلاف ناتو است و علیه 
پیوستن فنلاند و سوئد به ناتو تهدید کرده است. وزارت دفاع 
انگلیس تاکید کرده است که این رزمایش برای تضمین این 
مساله مهم است که نیروهای ناتو می توانند به طور کارآمدی 
در عملیات ها و جنگ همکاری کنند. کشورهای غربی 
پیش از آغاز جنگ روسیه، با اقدامات تحریک آمیز در مرز 
روسیه، خشم مسکو را برانگیخته بودند و پس از آغاز جنگ 
اوکراین در پنجم فروردین ماه نیز با اقدامات تحریک آمیز از 
جمله عرضه تسلیحات سبک و سنگین به اوکراین به آتش 
درگیری ها در کی یف دامن زدند. رزمایش فوق در حالی 
برگزار می شود که مقام های مسکو بارها هشدار داده اند 
که هرگونه اقدام تحریک آمیز ناتو و شرکای این کشور در 

نزدیکی مرز روسیه را بی پاسخ نخواهند گذاشت.

 وزیر دفاع جمهوری آذربایجان: 

تحرکات نظامی مرزی قاطعانه سرکوب شود
کوتــــاه

وزیر دفاع جمهوری آذربایجان با بررسی وضعیت مرزها با 
ارمنستان به مقام های ارشد نظامی دستور داد هرگونه تحرکات 
نظامی قاطعانه سرکوب شود. به گزارش فارس، وزیر دفاع 
جمهوری آذربایجان در دیدار با معاونان وزارت دفاع، فرماندهان 
نیروها و دیگر مقامات ارشد نظامی در ساختمان وزارت دفاع 
این کشور دیدار کرد و گفت: هرگونه تحریک نظامی نیروهای 
مسلح ارمنستان قاطعانه سرکوب شود. به گزارش خبرگزاری 
»ترندنیوز« ژنرال »ذاکرحسن .اف« وزیر دفاع جمهوری 
آذربایجان اظهارداشت: نظرات رئیس دولت از وظایف مهمی 
است که به ارتش آذربایجان محول شده است. براساس این 
گزارش، وزیر دفاع جمهوری آذربایجان به طور گسترده وضعیت 
عملیاتی و شرایط کنونی در مرز با ارمنستان و همچنین قره باغ 
که نیروهای حافظ صلح روسیه به طور موقت در آن مستقر 
هستند را مورد تجزیه و تحلیل قرار داد و دستور داد که به طور 
مستمر آماده سرکوب فوری و قاطعانه هر نوع تحریک احتمالی 
طرف مقابل باشند. ژنرال حسن اف دستور داد شدت تمرینات و 
آموزش های میدانی افزایش داده و آمادگی رزمی بالای نیروهای 

مسلح این کشور حفظ شود. وزیر دفاع جمهوری آذربایجان 
دستورات تکمیل کار آماده سازی زمستانی در یگان ها، تحویل 
به موقع تدارکات لازم به یگان های مستقر در مناطق کوهستانی، 
جذب و توزیع نیروهای جوان در یگان ها را به افسران مربوطه 
ابلاغ کرد. این در حالی است که در طرف مقابل، وزارت دفاع 
ارمنستان ادعای باکو درباره شلیک به سمت مواضع نیروهای 
جمهوری آذربایجان را به شدت رد کرد. به گزارش خبرگزاری 
»نیوزآرمنیا« وزارت دفاع ارمنستان هم اعلام کرد که وزارت 
دفاع جمهوری آذربایجان با انتشار »اطلاعات نادرست« مدعی 
شده که بامداد شنبه یگان های نیروهای مسلح ارمنستان به 
سمت مواضع آذربایجان واقع در شرق مرز ارمنستان و جمهوری 
آذربایجان تیراندازی کردند. وزارت دفاع ارمنستان در بیانیه 
خود افزود: وضعیت در مرز ارمنستان و آذربایجان نسبتا با 
ثبات و تحت کنترل کامل نیروهای مسلح ارمنستان است. 
طی روزهای گذشته نیز وزیردفاع ارمنستان در بازدید میدانی 
از خط مقدم این کشور با جمهوری آذربایجان نسبت به افزایش 
امنیت مرزی و بهبود زیرساخت های نظامی اطمینان خاطر داد. 

»سورن.پاپیکیان« وزیر دفاع ارمنستان در بازدید از این یگان 
نظامی با ستاد فرماندهی آن در خصوص ارتقای آمادگی رزمی 
پرسنل، نوسازی زیرساخت ها و بهبود شرایط یگان ها گفت وگو 
کرد. »پاپیکیان« به نیروهای ارمنستان اطمینان داد که تمامی 
مسائل مربوط به امنیت خط مقدم به درستی بررسی و حل 
خواهد شد. وی خطاب به نظامیان ارمنستان اظهارکرد که این 
ارتقا زیرساخت های نظامی و وضعیت پرسنل در کانون توجه 
رهبری نظامی و سیاسی ارمنستان قرار دارد. جنگ بر سر منطقه 
قره باغ کوهستانی در نهم نوامبر ۲۰۲۰ )۱۹ آبان ۱۳۹۹( با توافق 
آتش بس به امضای نیکول پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان 
و رئیس جمهور جمهوری آذربایجان و رئیس جمهور روسیه 
پایان یافت و روسیه به عنوان میانجی این توافق نقش آفرینی 
کرد. جمهوری آذربایجان در این دور از درگیری ها مناطقی از 
جمله قره باغ را از اشغال ارمنستان خارج ساخت. این دو کشور با 
وجود پادرمیانی روسیه همواره در خطوط مرزی درگیری  دارند 
و طرفین همدیگر را به نقض آتش بس و تیراندازی به مواضع هم 

متهم می کنند.

 مهدی بابایی: 
 نمایشگاه »عطر سیب« 

امسال مردمی تر برگزار شد

مهدی بابایی، عضو شورای شهر تهران 
گفت: ساعت بسیار خوبی برای برگزاری 
نمایشگاه »عطرسیب« انتخاب شده است و با 
توجه به وضعیت گرمای تابستان، بعدازظهر 
و غروب انتخاب بسیار بهتری است. عضو 
شورای شهر تهران با اشاره به مردمی ترشدن 
نمایشگاه امسال اظهارکرد: رویکرد امسال 
جشنواره ، حرکت به سمت مردمی ترشدن 
بوده که به نظرم اتفاق بسیار خوبی برای این 
نمایشگاه است. از سویی دیگر، خدماتی 
که به هیات ها داده می شود، با محوریت 
هوشمندسازی است. بدین معنی که دیگر 
احتیاجی به حضور آنان نیست و به راحتی 
می توانند در سایت ثبت نام کرده و تنها برای 
دریافت بن کارت خود مراجعه کنند. این 
اتفاق یکی از مهم ترین ویژگی های نمایشگاه 
امسال است. عضو شورای شهر تهران با اشاره 
به برنامه های نمایشگاه با محوریت نوجوانان 
بیان داشت: به نظرم اینکه بتوانیم همه اقشار 
به ویژه نوجوانان و نسل جدید را درگیر مراسم 
عزاداری امام حسین )ع( بکنیم، اتفاق بسیار 
مثبتی است. علاوه بر این، ساعت بسیار 
خوبی برای برگزاری نمایشگاه انتخاب شده 
است و با توجه به وضعیت گرمای تابستان، 
بعدازظهر و غروب انتخاب بسیار بهتری 
است. همچنین خانواده ها می توانند پس 
از ساعت کاری و در اوقات فراغت  همراه با 
فرزندان شان به اینجا بیایند. فکر می کنم که 
با تبلیغات بهتر بتوان از خانواده های بیشتری 
دعوت کرد تا در این مراسم شرکت کرده و از 
خدماتی که غرفه داران ارائه می دهند، استفاده 
کنند. وی در پایان اضافه کرد: امیدوارم با 
همکاری همه دست اندرکاران، شاهد این 
باشیم که سال به سال، نمایشگاه عطرسیب 
با رونق  بهتری برگزار شود. بیستمین رویداد 
»عطرسیب« با هدف تامین محصولات و 
خدمات محافل حسینی شهرتهران از دوم 
تا نهم مردادماه از ساعت ۱۶ تا ۲۳ به همت 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران در 
میدان امام حسین)ع( در حال برگزاری است.

مجید مجیـــدی در حاشیه مراسم 
رونمایی از پوستر سوگواره »تصویردهم« 
گفت: تمام تولیدات سینمایی ما که در 
حوزه انسان و معارف و اخلاق هستند 
نوعی از پرداخت دینی تعریف می شوند 
و لازم نیست مستقیم سراغ دین رفت.  
مجیدی درباره حواشی فیلم رستاخیز 
اظهارکرد: کارکردن به شکل آنچه برای 
فیلم »محمد« انجام شد سخت است و 
اساسا پرداختن به موضوعات مذهبی 
سخت و دست و بال ما بسته شده است، 
هم به جهت تصویر و هم متن و هم اجرا؛ 
یعنی از همه جهت فیلم تاریخی ساختن 

کار دشواری است. 


